

Referat d. 12/5 2025

Møde: Bestyrelsesmøde

Sted: Viborg Rideklub

Dato: d.12/5 2025 kl.19

Deltagere: Grethe Hassing, Bo Poulsen, Bruno Simonsen, Anette Bro Christensen, Søren Krogh, Finn Jensen, Maria Sigby, Annemette Kjærsgaard

Afbud: Ingelise Christensen

Sted: Viborg Rideklub

1. Lones og Niels' input.

Siden sidst: Malene stopper med udgangen af maj. Kasper vil gerne gå op i tid. Lone arbejder på at finde en løsning på indluk.

Foder, halm og hø, Palle har lavet et skriv til Leif og afventer svar. Herunder hvilke krav klubben har til kvaliteten.

Der vil i år være følgende ridelejre:

Minilejr: Uge 21

Juniorlejr: Uge 32

Seniorlejr: Uge 33

Forslaget om evt. enetimer om søndagen bliver afvist, da eleverne ikke har tid eller overskud, det bliver altså ikke muligt for hverken private eller halvparter med undervisning om søndagen.

Foulum: Der er dialog vedr. tiltrækning, så vi ruller forrest i køen. Der mangler lige et enkelt møde, så det kan sættes i gang.

Der mangler nye lysstofrør særligt i ny stald, udskiftningen må og skal dog vente til stalden bliver tømt til sommer, så der kan komme en lift ind.

Udendørs baner vandes pt. Derudover er der kommet en god løsning med sommergræs for elevhestene, da der er kommet et tilbud om at vi kan få dem ud til Kristian. Transporten derud hjælper Per os med begge veje. Det vil sige klubben i grove træk sparer 15.000 blot på dette.

Desuden vil der her i maj være et dommerkursus d.22/5.

Anna-Mathilde og Asta har d.13/5 været en tur i Middelfart vedr. en ny forening "Ung i ridesporten", som vi ser frem til at høre mere om. Der vil desuden blive fulgt op på dette, da det er en spændende ny forening at have to repræsentanter fra klubben med i.

Holdmesterskaber - Klubben skal gerne repræsenteres ved så mange mesterskaber som muligt, hvilket klubben og Niels bestræber sig på. Først kan distriktsmesterskabet i dressur for både hest og pony på Morsø nævnes. Senere på året kan hold DM i dressur nævnes og derefter både distriktsmesterskabet og hold DM spring nævnes.

Siden sidst er der oprettet tre nye hold. Herunder bomtræning/babyjump og kæphest. Oprettelse af nyt privat pony hold er under planlægning, udgangspunktet for dette hold bliver dog enten mandag eller fredag. Desuden er alle pladser nu besat på mini holdende i forhold til antal heste klubben har, hvilket er rigtig godt, da der nu igen er en lille venteliste.

Ledige bokse på ponygangen, derfor vil det være dejligt at få fyldt et par ponyer ind. Lige pt bliver de brugt af store heste, da der er fyldt op i de andre bokse. Siden sidst er den private pony kommet, som indgår som elevpony.

I nærmeste fremtid vil der komme et nyt ansigt, som skal arbejde en del samfunds timer af. Han er håndværker, hvilket er et stort plus for klubben, da vi i løbet af hans periode ville kunne drage nytte af ham med en masse praktiske opgaver.

2. Gennemgang af årshjul samt opgavefordeling.

Bliver færdiggjort til næste gang, da der kom tilføjelser til årshjulet.

3. Opfølgning fra sidst, weekendvagter og sommerferieplan for personalet.

Den er lavet (skal have den fra Niels).

4. Dræn - Vejlevej.

Finn har været i gang og mangler stadig lidt. Grethe og Bent kan hjælpe med at lave en oversigt over hvor drænene er henne. Finn har gravet og rensat op i drænet på vores side, hvilket har givet positiv effekt. Mosen er blevet mindre og vandet er ca. 1,4 m lavere. Derfor bliver det også en arbejdsopgave, som bliver tilføjet på årshjulet, så det bliver vedligeholdt i fremtiden. Ønskescenarie med dræningen hvis det fremadrettet giver gode resultater, kan betyde flere folde, da vi måske kan gøre det mere tørt dernede.

5. Gennemgang af revideret udgave af forretningsorden.

Se udleveret, Grethe retter til og den bliver endelig sendt inden næste gang.

6. Dialogmøde om hestevelfærd.

Grethe tog alene afsted da Annemette blev syg. Det var et spændende møde og det var en meget aktiv forsamling. Der blev fremlagt en strategi for hestevelfærd. Der blev også præsenteret den nye ekspertgruppe, som vurderer alle sager der bliver sendt til DRF.

Snakken gik derfor på, om vi som klub skal se ind i om vi harmonerer med den nye strategi og evt. tilpasse os den nye strategi. Derfor snakkede vi også om vigtigheden for alle som modtager undervisning får den rette "uddannelse", så de allerede i starten af deres ridning ved hvad hestevelfærd er. Desuden snakkede vi om ridemærker/ryttermærker skal det genindføres, dette tages muligvis op igen.

7. Opfølgning fra sidst den økonomiske situation -Tillids kiosk og klub aktier.

Tillids Kiosken: Viser sig at være en stor succes. 65 sodavand solgt siden den startede op, hvor kun 1 ikke har været betalt for. Til ministævnet var kiosken lukket, således folk købte i Cafeteriet.

Forespørgsel om at køleskabet kunne stå et andet sted giver ikke mening for os, da fællesskabet og det hyggelige over en sodavand gerne må være i stalden. Vi tilføjer juicebrikker i kiosken, så der er et sundere alternativ.

Klub Aktier: Vi har fundet ud af, at vi gennem DGI kan få god hjælp gratis og juridisk. Derudover er der i klubben et medlem der tidligere har god erfaring med klub aktier, derfor vil vi rådføre os med hende og arbejder videre med klubaktierne.

8. Evt.

Når der kommer nye opstaldere bliver de af Lone eller Niels henvist til en fold. I den forbindelse snakkede vi også om der kan laves ordensregler eller en velkomstmappe som kan blive udleveret til de nye. Derfor vil vi i løbet af nærmeste fremtid se på om infomateriale kan laves eller opdateres.

Arrangement eller fest i år - Der er ikke noget konkret på nuværende tidspunkt.

Invitation til beridereleverne så de kan få indblik i noget af bestyrelsesmødet.

Fokus på opsamling af lort! Det skal gøres bedre - også udenfor. Parkering med biler er KUN på parkeringspladsen – IKKE nede ved stalden/møddingen.